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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 4. november 2024 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 4. november 2024 kl. 10 – 12 
Sted: Mødelokale B, 2. sal 
 
Deltagere: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Bjarne Jørgensen, 
Jette Ruth Nielsen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi og Ulla Morin. 
 
Afbud: Jan Østergaard Bertelsen og Merete Råschou. 
 

1. Valg af dirigent  
Ulla blev valgt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt med en tilføjelse til punkt 8. 
 

3. Godkendelse af referat   
Referatet blev godkendt. 
 

4. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske 
udvalg. 
Link: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-
%20og%20Milj%C3%B8udvalget 
 

Udvalget drøftede følgende emner: 
- Afslag til udeservering i Havnegade 50, tidsbegrænset dispensation til placering B 
- Afslag til udeservering og bebyggelse ved Kyssetrappen (S. Annæ Plads 31) 
- Afslag til yderligere udeservering på fortovsudvidelsen ved St. Regnegade 3-5 
- Genopretning af vejstrækninger (7) Frigivelse af anlægsmidler fra 

Genopretningsrammen 2027 
- Udmøntning af byrumsforbedrende tiltag i vejgenopretningsprojekter i 2025 
- Tung trafik på Amager (øst og vest) 
 

5. Placering af 500 københavnerbænke 
Sekretariatet har forespurgt hos projektlederen i Teknik- og Miljøforvaltningen om der er 
nyt i processen ifm. placering af yderligere 500 københavnerbænke. Svaret lyder, at man 
fortsat er i proces med at afklare de nærmere rammer for, hvor det er muligt at opsætte 
bænkene, herunder private fællesveje. Projektlederen kontakter sekretariatet, når 
styregruppen har fastlagt den endelig ramme. 

 

6. Drøftelse af Ældrevenlig by 
 

Udvalget vil ved de resterende møder beskæftige sig med følgende af principperne fra 
ældrevenlig by:  

- Mobilitet – alle tematikker derunder (1-6)  

- Bolig og byrum – punkt 8-10  

- Byplanlægning – alle tematikkerne derunder (11-14)  

- Servicetilbud – Indkøbsmuligheder (15)  

Derudover bemærkes det, ift. sundheds- og plejefaciliteter (17), at langt størstedelen af 
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byens speciallæger er lokaliseret på 1. sal.  
 

De punkter vi drøftede (og en del tages med til mødet med det politiske TMU): 
Dårlig belægning tager opmærksomheden for ældre/svagtseende 
Hvad er erfaringen med de ”hullede” fliser, der skal aflede vandet, på Nørrebro 
Nedløbsrender hen over fortove er en udfordrind for ældre/handikappede. 
Gode offentlige rum gavner fællesskabet. 
Kan ældre få en særlig parkeringslicens, så de altid kan finde en P-plads? 
 
BESLUTNING 
De mange punkter er et oplæg til det nye udvalg at arbedje videre med. Ønsker at give 
Per en tilbagemelding og tak for samarbejde julehilsen til Per.. i fællesskab med BU. 
 

7. TMF forsøgsprojekt ”Slow lanes” 
”Slow lanes” er et forsøgsprojekt med afmærkning tiltænkt cyklister, der kører i et 
langsommere tempo og her er ældre en særlig målgruppe. Vi er ved at udvikle et første 
forsøg til en teststrækning på en cykelsti, som skal være minimum 3 meter bred. Udover 
den fysiske afmærkning indeholder projektet også en informationskampagne for at øge 
cyklister opmærksomhed om tiltaget og om hensigtsmæssig adfærd på cykelstien. 
Planen er at teste forsøge på en teststrækning allerede i år, og derefter rulle det ud i et 
større omfang næste år. Vi vil meget gerne inddrage jer på mandag ift. til at vælge den 
første teststrækning ud og vise jer de første udkast til hvordan afmærkningen kan se ud. 
Når vi har kørt testprojektet, vil vi gerne lave en grundigere gennemgang af de næste 
strækninger og hele forsøgsprojektet til foråret 2025 inden vi ruller det ud i større skala. 

 
BESLUTNING 
Punktet udsættes grundet sygdom. Sekretariatet følger op med oplægsholder ift. næste 
udvalgsmøde 2. december. 

 

8. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v. 
 

a. Skal Ældrerådet fortsat deltage i Bispeeng projektet? 
b. Græsning på Amager Fælled 
c. Der bliver udskrevet en arkitektkonkurrence om Nordhavnsparken 2. dec. 
d. Møde om cykler i Indre by med 40 deltagere. Kun politiet kan fjerne cykler. Der 

er 6 kommunale cykelkontrollører. 
Bilag: 
Opsamling fra følgegruppemøde #2 
Præsentation til områdefornyelsen 
 
BESLUTNING 
Udvalget besluttede, at man ikke længere skal deltage i Bispeeng Projektet. 
Orienteringen om græsning på Amager Fælled blev taget til efterretning. 
Orienteringen om den kommende arkitektkonkurrence om Nordhavnen og det 
kommende følgegruppemøde blev taget til efterretning. 
Orienteringen om cykelparkering i indre by blev taget til efterretning. 
 

9. Næste udvalgsmøde den 2. december 2024 
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BESLUTNING 
Udvalget har følgende punkter til næste mødedagsorden: 

- Opsamling og opfølgning på emner TMU har beskæftiget sig med 

- Dialogmøde med TMF om Slowlanes teststrækning v/ Anna Lassen, Anette      
Jerup Jørgensen og Jakob Schiøtt Stenbæk Madsen kl. 10.30-11.15 

Peder har afbud til mødet 2. december. 
 

10.  Eventuelt 
 
Indbydelse til byggefællesskabet 11. november i Njalsgade. 
 
Opfølgning på bl.a. politisk beslutning om seniorbofællesskaber. 


